



## Skolebestyrelsesmøde

Tirsdag den 22. november

Kl. 17.30-20.00

**Møde nr.: 2**

Mikkel Frederiksen	Formand
Ann Christin Rødal Mahrt	Næstformand
Christine Skovsgaard Bruun	Forældrerep.
Lars Pedersen	Forældrerep.
Simon B. Christensen	Forældrerep.
Ann-Lee Pavar	Forældrerep.
Robert H. Kauffmann	Forældrerep.
Jesper Arff Rikken	Forældresupp.
Karen Kyndesen Quinlan	Forældresupp.
Christian Holm Donatzky	Byråds rep.
Emilie Fosselius	Med.arb.rep.
Anne Jørgensen	Med.arb.rep.
Thea Grønholt	Elevrep.
Ella Sømød	Elevrep.
Olivia W. Bendtsen	Elevrep.
Pernille Kjærsgaard	Eksternt medlem
Vakant	Eksternt medlem
Simon Svenstrup	Skoleleder
Bjarke Krøll Willemoes	Viceskoleleder

Mødeleder: Mikkel

Fraværende:

Afbud: Ella, Christine, Simon B., Robert

### (B) Punkt til beslutning, (D) Punkt til drøftelse, (O) Punkt til orientering

Tids-punkt	Dagsordenspunkt	Bilag	Forberedelse	Ansvarlig
	Godkendelse af dagsorden (B)			
17.30-17.40	<p><b>Referat</b></p> <p>Justering – Punktet "Udvikling af skole- og fritidsområdet" flyttes op som første punkt, da det er relevant for elevrådet / eleverne.</p>			Mikkel

	Nyt fra elevrådet (D)			
17.40-17.55	<p><b>Referat</b>  Elevrådet er i gang med at skaffe sofaer mm til et fælles opholdsrum i F-fløjens kælder for 7-9. klasse.</p> <p>I oktober deltog ca 15 elevrødder fra Hornbæk Skole i Norlys (demokrati dag for elever Helsingør)</p> <p>Som en del af UTH (unges talerør helsingør) har repræsentanter været med til uddeling af Børneklimalrådets penge til to skoleprojekter.</p>		Overvej om der er noget særligt, vi vil spørge eleverne om!	Eleverne
	Bestyrelsens principper (D)			
17.55-18.10	<p>Skolehjemsamarbejdet – herunder den nye meddelelsesbog  Evt. nedsætte arbejdsgruppe.</p> <p><b>Referat</b></p> <p>Meddelelsesbog erstatter elevplaner.  Simon om meddelelsesbogen:  Dette skoleår bliver opstartsår. Skolen er i gang.  Forældre- og elevinddragelse i forhold til år 2 og 3 sker gennem SB og elevråd.  Udvikling over flere år.</p> <p>Input om.</p> <ul style="list-style-type: none"> <li>- at det bliver behovsstyret. Ikke ens for alle</li> <li>- God tanke om at det kan blive løbende i et vist omfang.</li> <li>- Kan noget fra meddelelsesbogen på sigt gå videre til ungdomsuddannelser...?</li> </ul> <p>Arbejdsgruppe med fremadrettet fokus, hvad giver mening for forældre / skolen – sammenhæng med LEAPS  Arbejdsgruppe nedsættes på et senere bestyrelsesmøde.</p>	x		Mikkel SI
	Nationale test og karakterer (O)			
18.10-18.25	<p>Gennemgang på mødet</p> <p><b>Referat:</b></p>			BW SI

Nationale tests mm.

Nye test lineære (der er pt tale om midlertidige overgangstests)  
Derudover standardiserede test, samt lærernes løbende evaluering

Årgangskonferencer afholdes en gang årligt med henblik på hvilke særlige indsatser der skal sættes i værk.

Pointe fra eleverne: Vigtigt at eleverne får at vide, hvad testene bliver brugt til.  
Test skal ikke fylde for meget – det er ikke motiverende.

Karakterer

Bjarke gennemgik denne sommers afgangkarakterer.

Desuden er der nu kommet den socioøkonomiske reference på de sidste 3 års karakterer.

Begge dele ser fornuftige ud – uændret niveau / mindre fremgang.

Følgende bemærkninger fremkom – primært fra eleverne:

- Eleverne – oplever ikke karaktererne giver så meget.
- Dem der har nemmere ved skolen bliver nogle gange overset: Respons også til de dygtige er vigtig.
- Hvad bliver karaktererne brugt til / nogle elever er nervøse – hvad skal de bruges til. Hvordan får man en bedre karakter, hvis man fx har fået 10.
- Tallet må ikke erstatte feedback.
- Progression – vigtigere end tallet.
- Tid til dialog om karaktererne med lærerne.
- Ikke karakterer i 7.klasse.
- Tænke på motivationsfaktorer frem for karakterer.

Udvikling af skole- og fritidsområdet (D)				
18.25-18.40	<p>Inddragelsesproces er ved at blive beskrevet. Drøfte opgaven på skolen og evt. nedsætte en styre-/følgegruppe fx med repræsentanter fra SB, elevråd, personale, ledelse (eller en opdeling i andre fora).</p> <p><b>Referat</b> Plan i vedhæftede bilag Bestyrelsens opgave bliver at få folk til at komme Evt lille styregruppe (Simon)</p> <p>Dato for både medarbejdermøde og forældremøde 25/1- 23 Centerets konsulenter står for processen på selve dagen.</p> <p><u>Indholdsmæssigt omhandler det følgende:</u> Nærvær Synlig ledelse Involvering Innovationskompetence hos elever ?</p> <p>Idé: Kunne eleverne lave nogle undersøgelser / interview, elevrådet, som evt kunne præsenteres på det involverende møde? Elevrådet bakker op om interview / før – inddragelse.</p> <p>Hvordan fanges forældrene? Kan der tages fat i kontaktførelserne. Brug for at der er en meget konkret indbydelse, hvis forældrene skal møde op. Hvorfor er det vi skal møde op? Hvad er det vi konkret har indflydelse på? Brug kontaktførelserne Indbydende invitation.... – så konkret som muligt</p> <p>Overvejelser om spørgeskemaer. Kunne man få mere information / inddragelse ved at supplere med et spørgeskema? Simon pointerede, at tanken var, at det skulle være nogenlunde ens på alle skoler. Desuden ligger der meget arbejde i at få lavet en spørgeskemaundersøgelse, som er anvendelig.</p> <p>Lille styregruppe – Emilie, Thea, Simon, Mikkel Et møde (evt to) inden jul, Simon og Mikkel indkalder</p>	X X x		SI

	<b>Høring SFO2</b>			
18.40-19.00	<p>Procesevaluering og kommende høring</p> <p>Kort gennemgang af processen frem til nu.</p> <p><b>Referat:</b></p> <p>Opmærksomhed henledt på, at det nye forslag der er sendt i høring, ikke er anbefalet eller lignende, men at både model A, B og den nye "B1" er i spil som mulige.</p> <p>Simon og Mikkel laver et forslag til høringssvar, hvor det igen påpeges, at det er en utilfredsstillende proces.</p> <p>Umiddelbart et svar i tråd med sidste svar. Påpege usikkerheden omkring fremtidig afgørelse vedrørende muligheden for at opkræve aktivitetsbetaling.</p>	X x		Mikkel Lars Simon
19.00-19.10	Pause			
	Økonomi (D)			
19.10-19.25	<p>Regnskab 2022: Bilag</p> <p>Budget 2023: Bilag</p> <p>Både regnskab og budget er behæftet med stor usikkerhed, da vi ikke ved om der bliver vedtaget en efterbevilling af udgifter til segregerede elever (vi er pludselig blevet bedt om at tage det ud af budget 2022).</p> <p>Desuden er vi uden for den nye budgetmodel fra 2023, og der er derfor pt. ikke afsat ressourcer til segregerede elever i 2023 (Vi fortsætter med fast tildeling for almenområdet men har ikke et budget for segregerede elever)</p> <p>Det er således ikke muligt at lave et retvisende regnskab eller budget, og der er dermed nærmere tale om oversigter over forbrug og forventet forbrug.</p> <p>Der er tale om en usikkerhed svarende til ca. 15-20% af forventet forbrug 2022 og 2023.</p> <p><b>Referat</b></p>	X  X		SI

	Det er ikke tilfredsstillende at der er uafklarethed. Processen omkring segregerede elever er ikke tilfredsstillende.			
	Nyt fra medarbejdere (O)			
19.25-19.35	<b>Referat</b> Meddelelsesbog. Inddraget positiv i forhold til at det vil give mere mening end elevplaner. Høringsproces har fyldt meget på PUK, utryghed for jobsikkerhed hos medarbejderne			Anne Emilie
	Nyt fra ledelsen (O)			
30 min.	<ul style="list-style-type: none"> <li>• Ansættelsesproces mellemtilbud – flyttet SFO-pædagog, samt ansættelse</li> <li>• Film*2 (en om LEAPS og en "generelt" om skolen)</li> <li>• LEAPS status</li> <li>• Ny mellemform/Gruppetilbud</li> <li>• Kontaktforældremøde – separat eller evt. ifm. inddragelse 25/1</li> </ul>			SI
	Nyt fra Formand (O)			
19.45-19.50	<ul style="list-style-type: none"> <li>• Praktisk flyer til nye forældre</li> <li>• Forældre-katalog: Hvilke forældre kan bidrage med noget? – Dette kunne også være med i "startpakken"?</li> </ul> <b>Referat:</b> Input – vigtigt at "onboard" forældre /elever i 0.klasse Og når der kommer nye elever undervejs i skoleforløbet.  <b>Referat</b>			Mikkel
	Evt. (D)			
19.50-19.55	<b>Referat</b> Ambition om at bestyrelsesmedlemmer kommer ud på forældremøder. Næste år koordination / fastlæggelse af forældremøder. De første år er de vigtigste – obs på årgange hvor bestyrelsesmedlemmerne i forvejen ikke er.			SI

	Ros: vedr foredrags-aften med Sofie Münster			
	Evaluering af mødet (D)			
<b>19.55-20.00</b>	<b><u>Referat</u></b>			SI

#### Kommende møder:

- 2023-01-19
- 2023-03-22
- 2023-04-25

#### Forslag til kommende punkter

- Trivsel med oplæg fra RT-medarbejdere
- Overgange mellem børnehave / skole, Og mellem SFO og PUK
- digital dannelse
- Regler for hvor og hvornår og hvor meget forældrene må være på skolen. svært for forældre, der kun har været med i coronårene.
- Kort over skolen for nye forældre – også med de gamle betegnelser – måske ??
- Forslag om temamøde for kontaktførelserne/alle forældre i forhold til trivsel, invitere en foredragsholder – åben for alle. (Fx i rammen "højskoleaften")
- Kontaktførelsermøde – evt efter Højskoleaften – med opfølgende dialog.  
Forslag om at der helt fra starten ved udlevering af chromebooks, at der arbejdes med digital dannelse

**Referent: Bjarke**